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Solar Turbines chce
do zóny Triangle

Hovoříme s Pavlem Koudou, zástupcem hejtmanky kraje

Dalších sto padesát milionů 
posílí rozpočet

Krajským plesem vyvrcholila 
plesová sezóna

Tradice se mají udržovat a ctít a obzvlášť ty, které s sebou při-
nášejí zábavu, nezapomenutelné zážitky a příjemnou společ-

nost. A přesně takovou tradicí je i reprezentační ples Ústeckého 
kraje, který se konal již po sedmé v sobotu 13. března v Divadle 
Chomutov. Ples zahájila hejtmanka Jana Vaňhová a přivítala 
řadu významných hostů, mezi kterými byl i poslanec Jiří Parou-
bek a další osobnosti. Po úvodním slovu patřil paní hejtmance 
první tanec, předtančení si vzaly na starost páry z taneční školy 
Stardance Chomutov s vídeňským valčíkem. Představilo se 
i Vrcholové taneční centrum Beethoven D.C.EXE Chomutov 
s formacemi dětí i dospělých. Zpěváky doprovázel a k tanci hrál 
orchestr Felixe Slováčka. Moderátoři Monika Absolonová a Aleš 
Háma uvedli i zpěvačku Jitku Zelenkovou nebo největší hvězdu 
večera, Karla Gotta. Součástí plesu byla tombola, jejíž hlavní 
ceny losovala přímo hejtmanka Jana Vaňhová. 
 Reprezentační ples kraje s sebou nepřináší jen zábavu, jeho 
cílem je také pomoci těm, kteří to potřebují. Finanční dary díky 
plesu již obdržela řada zdravotnických pracovišť či zařízení soci-
álních služeb v kraji, letos převzal šek s částkou 178 200 korun 
Petr Hossner, ředitel Nemocnice Chomutov, o. z. 
 Návštěvníci plesu ocenili i květinovou výzdobu, o kterou se posta-
rali žáci Střední školy zahradnické a zemědělské A. E. Komerse 
z Děčína, jejich kolegové z Obchodní akademie, SOŠ gastrono-
mické a SOU Chomutov p. o. pomohli s přípravou pohoštění.

Výtěžek ze vstupného předává 
hejtmanka řediteli
chomutovské nemocnice

…a nejen kvůli Karlu Gottovi

O letošní krajský ples
byl mimořádný zájem…

Předtančení chomutovských dětí

FOTA: FRANTIŠEK SNÍŽEK

Ústecký kraj - Americká spo-
lečnost Solar Turbines, sou-
část světoznámého kon-
cernu Caterpillar Inc., 
podepsala počátkem břez-
na předběžnou dohodu 
o záměru, jehož výsledkem 
by měla být stavba 
nového high-tech 
opravárenského 
centra pro ply-
nové turbíny této 
značky ve strate-
gické průmyslo-
vé zóně Triangle 
u Žatce. Pokud se 
plány investora na-
plní, vyroste na se-
veru Čech jediný 
závod společnosti 
Solar Turbines, kte-
rý v regionu Evropy, 
Afriky a Středního 

východu zvládne renovace 
klíčových součástí turbín 
potřebných pro jejich ná-
sledné generální opravy. 
 „S ohledem na současnou 
hospodářskou situaci a kon-

kurenci dalších států 
v Evropě považu-

jeme za velký 
úspěch to, 
že se nám 

ve spo-
lu -

práci s agenturou CzechInvest poda-
řilo přesvědčit významnou spo-
lečnost Solar Turbines pro ohlá-
šení záměru investovat v průmys-
lové zóně Triangle. Již delší dobu 
usilujeme o to, aby byla tato zóna 
přístupná i menším podnikatelům, 
kteří zajistí nová pracovní místa pro 
obyvatele v regionu. Díky pláno-
vané investici Solar Turbines by 
mělo postupně vzniknout na 450 
nových kvalifi kovaných pra-
covních míst, jejich nabídku 
však chceme s přílivem dal-
ších potencionálních 
investorů zvyšo-
vat,“ zdůraznila 

hejtmanka Ústec-
kého kraje Jana 
Vaňhová. 

Pokračování
na str. 4

Jana Vaňhová a Peter Taylor 
při podpisu záměru; vlevo 

fi nanční ředitel společnosti 
Kevin Wilkinson a vpravo 
vedoucí odboru podpory 

průmyslu a podnikání
krajského úřadu Jan Sixta

Ústecký kraj - Statutární zástupce 
a náměstek hejtmanky Pavel 
Kouda má v Ústeckém kraji kom-
petence pro ekonomiku, zdravot-
nictví a strategii přípravy a reali-
zace projektů. V této době téměř 
o všem rozhodují peníze, neuškodí 
tedy krátký pohled na loňský 
rok a výhled pro letošek. 

Vloni rozhodl Ústecký kraj 
v souvislosti s propadem daňo-
vých příjmů o řadě opat-
ření ve svém hospodaření. 
Pomohla?
 „Úsporná opaření byla 
přijata jak na straně 
krajského úřadu, tak 
na straně příspěvko-
vých organizací zři-
zovaných Ústeckým 

krajem a jejich realizací se podařilo 
uspořit přes 600 mil. Kč. Navíc díky 
střízlivé rozpočtové politice jsme 
dosáhli toho, že rok 2009 skončil 

kladným hospodář-

ským výsledkem ve výši přes 150 
milionů korun. Věřím, že tato naše 
racionální rozpočtová politika bude 
pokračovat i letos a že nebudeme 
muset jako vloni přijímat žádná 
opatření na úspory v rozpočtu.“

Ten byl na letošek schválen 
ve výši 12,686 miliard korun, 
po následných úpravách byl navý-
šen hlavně v oblasti dotací na cel-
kových 13,451 mld. Kč a nyní 

došlo k jeho posílení z vol-
ných fi nančních prostředků 

z roku 2009 o dalších 150 
milionů. Už víte, kam 

poputují?

Pokračování
na str. 2

Brusel - V sobotu 20. března se 
v Bruselu, sídle Evropské unie, 
uskutečnily Velikonoce po česku. 
Uspořádalo ji Zastoupení Ústec-
kého kraje v Bruselu spolu s Čes-
kým centrem a Muzeem lidové 
architektury v Zubnicích (okres 
Ústí nad Labem). Bruselská veřej-
nost si prohlédla výstavu veli-
konočních kraslic a starožitných 
forem na pečení, řehtaček či klapa-
ček a návštěvníci se seznámili také 
s velikonočními tradicemi – malo-
váním kraslic a pletení pomlá-
zek. V Bruselu se také předsta-
vily významné turistické destinace 
našeho kraje. 

Již čtvrté krajské noviny Ústec-
kého kraje roku 2010 vyjdou 

koncem dubna, do vašich schrá-
nek je dostanete kolem 27. 4. Jinak 
je možné prohlížet a číst si starší 
i nejnovější vydání také na webo-
vých stránkách kraje v sekci Novi-
nář – Listy. Hezké jaro, přátelé!

Velikonoce
po česku

Koncem dubna
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Přerušeno správní řízení. Rada Ústeckého kraje projednala průběžnou 
informaci o postupu správního řízení vedeném ze strany Ministerstva vni-
tra ČR ve věci proplácení regulačních poplatků. Podanou kompetenční 
žalobou se Ústecký kraj domáhá určení, zda tím, že proplácí regulační 
poplatky, zasahuje či nezasahuje do výlučné kompetence státu v oblasti 
veřejného zdravotního pojištění. O tomto sporu může rozhodovat toliko 
Ústavní soud. Dne 1. března t.r. byl Ústecký kraj vyrozuměn o přerušení 
správního řízení do doby, kdy Ústavní soud zaujme konečný postoj.

Protipovodňová opatření. V dohodě se státními podniky Povodí 
Labe a Povodí Ohře se realizují protipovodňová opatření (PPO) 
na ochranu měst a obcí na dolním toku Labe a Ohře. Financování bylo 
zahrnuto do programu ministerstva zemědělství, z něhož se uhradí až 
95 % nákladů. Ústecký kraj není přímým investorem žádných PPO, 
tím jsou buď podniky povodí nebo obce a města. Úkolem kraje bylo 
a je koordinovat přípravu zmíněné ochrany. Kraj zajistil úvodní studie 
a pro malé obce připravoval dokumentaci pro územní rozhodnutí, geo-
logický průzkum a další podklady. To představovalo 20 mil. Kč, cel-
kové náklady na stavby přesáhnou jednu miliardu.

Zásady územního rozvoje. V současné době je již zpracován návrh 
zásad územního rozvoje (ZÚR), který je ve fázi projednání s dotče-
nými orgány, MMR a sousedními kraji. Návrh nevymezuje na území 
Ústeckého kraje konkrétní plochy ani koridory pro výstavbu větr-
ných elektráren a staveb souvisejících, avšak stanovuje úkol územně 
regulovat záměry na výstavbu velkých větrných elektráren s ohledem 
na eliminaci rizik poškození krajinného rázu a omezení rozvoje jiných 
žádoucích forem využití území – zejména rekreace a cestovního ruchu. 
ZÚR ÚK budou vydány pravděpodobně koncem roku 2011. 

Okružní křižovatka Petrovická. Dodavatelem veřejné zakázky 
„Okružní křižovatky Petrovická II/528 (Ústí nad Labem)“ se na základě 
soutěže staly EKOSTAVBY Louny s.r.o. Jejich nabídka byla vyhodno-
cena z celkových deseti jako nejlepší, a to zejména z pohledu ceny, 
která dosáhne 9,4 mil. Kč. Do konce května bude připravena smlouva 
s dodavatelem, stavět se bude letos.

Z jednání rady

Navštívili nás

Aktuality • Informace

Nová tělocvična hotelové školy

Zlatý erb: nejlepší webové stránky 

Teplice - Ústecký kraj je zřizova-
telem 81 středních škol a Hotelová 
škola Teplice patří k těm, do nichž 
kraj v posledních letech inves-
toval nejvíce peněz. Před třemi 
roky v areálu školy ve čtvrti Trno-
vany přibyla nová školní jídelna 
s kuchyní – U Kantora, která si 
vyžádala investici ve výši 50 mili-
onů korun; v úterý 2. března 2010 
tu byla vedle školy a mezi panelo-
vými domy otevřena zbrusu nová 
tělocvična za 45 mil. Kč, která se 
budovala půldruhého roku.
 „Zdejší hotelová škola patří 
ke klenotům středního školství 
Ústeckého kraje a vždycky jsem 
ráda, když se o úspěších žáků pra-
videlně hovoří a píše,“ řekla nám 
hejtmanka. „Také proto tak vysoké 
krajské investice do modernizací 
a dostavby areálu školy. Jsem pře-
svědčena, že odsud budou i nadále 
díky skvělému pedagogickému 
sboru odcházet schopní, vzdě-
laní a šikovní odborníci na ces-
tovní ruch, kuchaři, číšníci, cukráři 
a další profese. Právě oni pomohou 
kraji v rozvoji cestovního ruchu při 
poskytování kvalitních ubytova-
cích a stravovacích služeb v našem 
regionu. O jejich uplatnění na trhu 
práce nemám obavy.“

Ústecký kraj - Na slavnostním 
ceremoniálu byly dne 11. března 
za účasti hejtmanky Jany Vaňhové 
vyhlášeny výsledky krajského kola 
soutěže Zlatý erb. Města a obce 
v ní soutěžily o nejlepší webové 
stránky. „V současné době, kdy 
v oblasti přenosu informací ustu-
pují tištěná média, se význam 
webových stránek obcí a měst 
velmi zvyšuje,“ uvedla hejtmanka. 
„Webové prezentace umožňují 
samosprávám být velmi fl exibilní 
a kreativní při předávání informací 
veřejnosti. Soutěž Zlatý erb uka-
zuje, že zajímavé možnosti inter-
netové prezentace města a obce 
v Ústeckém kraji hojně využívají.“

Ústí nad Labem - Se spolko-
vým poslancem Heinz - Peterem 
Hausteinem (na snímku je vlevo 
spolu s náměstkem hejtmanky 
Arnem Fišerou) jednala 9. března 
hejtmanka Jana Vaňhová. Hlav-
ním tématem byla problematika 
větrných elektráren v Krušnohoří 
(jednání bylo iniciováno zámě-
rem česko-slovenského investora 
vybudovat větrný park v oblasti 
Moldavy, tedy v těsné blízkosti 
česko-německé hranice). Sasko se 
k tomuto záměru dosud staví nega-
tivně. A. Fišera řekl, že kraj inves-
tuje v Krušných horách desítky 
milionů korun do zlepšení život-
ního prostředí. „Očekávám, že 
územní plán s podobnými zása-
dami bude přijat i na druhé straně 
Krušných hor,“ řekla hejtmanka. 
„V záležitosti ochrany životního 

prostředí a další výstavby větr-
ných parků jsme spolu se Sas-
kem na jedné lodi,“ uvedla dále 
a dodala, že oběma stranám záleží 
na zlepšení stavu Krušných hor. 
Za této situace doporučila spo-
lečný postup směrem k národním 
ministerstvům životního prostředí. 
Obě strany musí jasně deklarovat 
zájem na stop stavu ve výstavbě 
větrných elektráren v příhranič-
ních chráněných oblastech.
 Krajští politici s H.-P. Haustei-
nem jednali také o společných 
turistických projektech v příhra-
ničních oblastech Krušných hor 
a o kvalitě tamního ovzduší. Zabý-
vali se rovněž propojením obcí 
a měst komunikacemi na společné 
hranici, konkrétně dobudováním 
silnice II/266 Lobendava – S 159 
Langburkersdorf.

Hejtmanka chvilku po slavnostním otevření nové tělocvičny. Za ní stojí radní Ústeckého kraje pro oblast 
školství Petr Jakubec. Samotného aktu stříhání pásky se spolu s krajskou hejtmankou ujali ředitel školy Jiří 
Nekuda a představitel Viamontu Ondřej Novák. 

Hovoříme s Pavlem Koudou

Dalších sto padesát 
milionů posílí rozpočet

Pokračování ze str. 1

 „Zmíněné posílení rozpočtu 
včetně konkrétního určení fi nancí 
doporučila Rada Ústeckého kraje 
ke konečnému schválení zastu-
pitelstvu. Věřím, že bude plé-
nem přijato (pozn.: ZÚK zase-
dalo 31. března, tedy po uzá-
věrce našich novin). Zásadní část 
z oněch 150 milionů korun by 
měla posílit rozvojové aktivity 
Ústeckého kraje. Nejvýznamnější 
položkou bude navýšení inves-
tic do komunikací ve správě kraje 
v objemu přes 42 milionů korun, 
pro sociální služby a na záchranu 
kulturních památek je určeno 23 
milionů korun. Počítáme také 
s tím, že za 45 mil. korun budou 
dofi nancovány – oproti původní-
mu rozpočtu – projekty realizo-
vané z Regionálního operačního 
programu Severozápad.“

Pár desítek milionů navíc je 
určeno také na některé rekon-
strukce silnic. Co ale opravy sil-
nic II. a III. třídy po letošní kruté 
zimě? Budou peníze z rozpočtu 
stačit?
 „Než odpovím: z loňského pře-
bytku jsme vyčlenili také pět mili-
onů pro naši Správu a údržbu silnic, 
konkrétně na nutné prořezy a prů-
klesty stromů a křovin kolem silnic 
pro zvýšení bezpečnosti provozu. 
Pokud se týká nákladů na běžné 
opravy po zimě, rozpočet zřejmě 
stačit nebude a hledáme další pro-
středky. Na výspravy máme zatím 
35 milionů, na souvislé opravy 
padesát, ale odhaduji, že budeme 
potřebovat minimálně dvě stě mili-
onů. Částečně nám pomůže dotace, 
o jejímž uvolnění nedávno roz-
hodla česká vláda. Pro celou ČR 
tu bude 750 milionů, z toho pro 
Ústecký kraj asi 56 milionů.“

Představitelé měst a obcí, které se umístily na prvních třech místech v jednotlivých kategoriích soutěže Zlatý erb

Pojďte studovat do Chomutova!
Detašované pracoviště
ČVUT – fakulta strojní

Výhody:
•  Inspirující prostředí – nově zrekonstruované a plně vyba-
 vené učebny v centru města
•  Individuální přístup kantorů – díky malým počtům žáků
•  Studium v domácím prostředí – zůstává na blízku rodina,
 přátelé i koníčky
•  Jistá práce – veliká poptávka po absolventech na stále se
 rozrůstajících průmyslových zónách
•  Nižší náklady na studium

Termín podání přihlášek:
•  do 31. května 2010

Více info:
•  www.cvutfscv.cz

Studium v Chomutově je levnější
                                                Chomutov                  Praha
ubytování 0 Kč cca 2 450 Kč
cestovné + MHD 960 Kč  800 Kč
stravné – obědy 920 Kč  920 Kč
Celkem 1 880 Kč  4 170 Kč

Ústí nad Labem - Ministerstvo 
zdravotnictví ČR hodlalo restruk-
turalizací Zdravotního ústavu 
v Ústí nad Labem opět trestat 
občany Ústeckého kraje. Celková 
péče, kterou tento ústav poskytl, 
přesáhla v loňském roce 63 tisíc 
výkonů, převážnou většinu z nich 
tvořila imunologická vyšetření. 
Hejtmanka v dopise vyzvala 
ministryni zdravotnictví Danu 
Juráskovou a premiéra Jana Fis-
chera, aby zvážili proces pláno-
vaných změn, kdy ze 14 ZÚ měly 
zůstat jen pražský a ostravský.
 Reakce přišla brzy, již pár dní 
po doručení zmíněného dopisu. 
Ústecký kraj vítá rozhodnutí 
ministryně zdravotnictví Dany 
Juráskové zastavit restrukturali-
zaci zdravotních ústavů. Po ode-
brání akreditace Komplexnímu 

onkologickému centru Nemocnice 
Chomutov by zrušení prosperu-
jícího Zdravotní ústav v Ústí nad 
Labem bylo dalším neuváženým 
a necitlivým krokem, jehož jedi-
ným výsledkem by bylo zamezení 
občanům Ústeckého kraje v pří-
stupu ke kvalitní zdravotní péči. 
 „Jsme rádi, že se nám podařilo 
uhájit samostatnost Zdravotního 
ústavu Ústí nad Labem. Zdravotní 
péči v našem kraji je vzhledem 
k vyšší nemocnosti našich občanů 
nutné posilovat a nikoli ji utlumo-
vat. Nečekaně rychlá reakce paní 
ministryně jen potvrzuje, že šlo 
o nekoncepční a podezřele rych-
lou snahu sjednotit zdravotnické 
ústavy, a to bez jakékoli odborné 
diskuse a bez ohledu na paci-
enty,“ uvedla Jana Vaňhová, 
hejtmana Ústeckého kraje.

Zdravotní ústav zůstane!

Výsledky dle soutěžních kategorií:
Nejlepší webová stránka města:
 1. Most (www.mesto-most.cz), 2. Litoměřice (www.litomerice.cz),
 3. Chomutov (www.chomutov-mesto.cz); 
Nejlepší webová stránka obce:
 1. Libochovany (www.libochovany.cz), 2. Lahošť (www.lahost.cz),
 3. Mikulov (www.obec-mikulov.cz);
Nejlepší elektronická služba:
 1. Most: ON-LINE systém E-objednávky rezervace na magistrát,
 2. Most: Mostecké listy ON-LINE, deník města Mostu,
 3. Litoměřice: Územní plány obcí ORP Litoměřice;
Cena veřejnosti:
 Moldava (www.moldava.cz). 
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Bude vás zajímat

Z tradice slavných značek Ústeckého kraje

● Více než čtyřicet žáků Hote-
lové školy Teplice, jež je pří-
spěvkovou organizací Ústec-
kého kraje, obsluhovalo na 
Pražském Hradu následníka 
britského trůnu prince Charlese 
s chotí Camillou, vévodkyní 
z Cornwallu. Slavnostní večeře 
20. března byla v rámci ofi ciální 
návštěvy prince v ČR. 

● V pátek 9. dubna 
bude předána do uží-
vání motoristům rekon-
struovaná silnice Pern-
štejn – Vejprty na Cho-
mutovsku (silnice 
II/219 a III/22310). 
Akce spolufi nancovaná 

krajským rozpočtem a dotací z Regionálního operačního programu, 
tedy evropskými penězi, přišla na více než 172 mil. Kč.

● Tradiční Den otevřených 
dveří na Krajském úřadu Ústec-
kého kraje se uskuteční v pondělí 
17. května. Budova úřadu ve Velké 
Hradební v Ústí nad Labem 
bude přístupná od 10 – 14 hodin 
a kromě prohlídky čeká návštěv-
níky netradiční kvízová soutěž 
na téma Vydejte se po stopách pra-
otce Čecha.

● Zámecká slavnost v rámci 
Novohradské pouti bude 15. – 16. 
května (sobota a neděle) na zámku 
Nový Hrad v Jimlíně na Lounsku, 
jenž je majetkem Ústeckého kraje. 
Čeká vás jarmark, dobová hudba, 
stylová řemesla, výzdoba ve stylu 
renesance, divadlo a další atrakce.

● Připravuje se 36. ročník Mistrovství ČR fl oristů Děčínská kotva, kte-
rou pořádá tradičně další krajská škola – Střední zahradnická a země-
dělská škola A. E. Komerse Děčín-Libverda. Na organizaci škola 
získala téměř 13 tisíc eur z programu Ziel 3/Cíl 3, záštitu převzala 
hejtmanka Jana Vaňhová.

Ústecký kraj - Více než sto žen 
z našeho regionu na severu Čech 
– starostek měst a obcí, zástup-
kyň mužů-starostů z orgánů samo-
správy, ale také ředitelek někte-
rých příspěvkových organizací 
ve správě Ústeckého kraje a z dal-
ších organizací – přijalo v pon-
dělí 8. března pozvání hejtmanky 
na téměř tříhodinovou projížďkou 
lodí Porta Bohemica 1. Nebyla 
to ještě plavba k zahájení další 
sezóny pravidelné veřejné lodní 
dopravy po Labi, ale setkání u pří-
ležitosti letošních oslav Mezi-
národního dne žen. Proto Jana 
Vaňhová vzpomněla nejen stého 
výročí tohoto svátku, ale přede-
vším poděkovala ženám na Portě 
Bohemice a jejich prostřednic-
tvím i všem dalších ženám, které 
se v našem kraji podílejí na jeho 
rozvoji, za dosavadní práci. K díku 
ženám, matkám, pracovnicím, stu-
dentkám nebo seniorkám a k přání 
k MDŽ se při hezké plavbě rovněž 
připojili náměstek hejtmanky Arno 
Fišera, krajská radní Jana Ryšán-
ková a Oldřich Bubeníček, jenž 
stojí v čele zastupitelského výboru 
pro výchovu, vzdělání a zaměst-
nanost. Nechybělo ani občerstvení 
a drobné dárky z rukou pracovnic 
odboru kancelář hejtmana kraj-
ského úřadu.

MDŽ: Plná Porta Bohemica

Mikov a jeho legendární rybička

Praotec Čech má vlastní web

Aktuality • Informace

Na počátku tohoto roku vyšlo 
2. vydání publikace Mar-

tina Krska „Nejslavnější značky 
Ústeckého kraje“. Dubský cibu-
lák, Schichtovo mýdlo s jele-
nem, Bílinská kyselka, český gra-
nát, Elite Varnsdorf, vlasová kos-
metika Lybar či mikulášovická 
značka nožířských výrobků Mikov 

jsou jen jedny z mnoha příkladů 
nejslavnějších značek, které se 
staly obecně známými a jsou 
dodnes synonymem kvality a spo-
lehlivosti. Na stránkách krajských 
novin chceme představit některé 
z tradičních a slavných značek 
kraje. Začínáme známým a hlavně 
legendárním klukovským noží-

kem „rybička“. Rybička z Mikova 
je již po několik generací prvním 
skutečným nožem snad každého 
českého kluka. Proslulý otvírací 
nožík specifi ckého tvaru vyrábí 
největší nožířská továrna v České 
republice – Mikov v Mikulášo-
vicích na Šluknovsku. Mikov ale 
není pouze výrobcem nožů. Vedle 

kancelářských výrobků (KIN) se 
tu díky moderním technologiím 
vyrábějí i součástky pro automo-
bilový průmysl, zinkové odlitky, 
lisované díly pro stavební průmysl, 
ale nabízejí se i vlastní technologie 
jako je kalení, broušení či nástro-
jařské práce. Velkým trendem je 
také výroba na zakázku – napří-
klad různé bajonety, speciální dýky 
či kordy.
 „To vše nám nabízí možnost 
uspokojit de facto každého zákaz-
níka a vlastně i díky tomu jsme 
přežili ekonomickou krizi,“ pokra-
čuje obchodní ředitel. „Snažíme se 
být fi rmou moderní a přizpůsobi-
vou. Jen v tomto roce spatří světlo 
světa několik novinek, které jak 
všichni věříme, osloví nejen naše 
zákazníky ale přivedou i nové kli-
enty,“ uzavírá obchodní ředitel 
fi rmy Ladislav Bezděk.
 Mikov vyváží své výrobky 
do desítek zemí světa, podíl 
exportu je přibližně 40 procent. 
Aby fi rma za hranicemi viditelněji 
reprezentovala kraj a český stát 
a vystihla kvalitu českých nožů, 
rozhodla se v roce 2005 změnit své 
logo. Původního šermíře nahradil 
na čepelích český lev s mečem.

Ústecký kraj - Projekt z oblasti 
podpory cestovního ruchu s náz-
vem Po stopách praotce 
Čecha, jehož cílem 
je změnit vnímání 
Ústeckého kraje 
a přilákat do něj 
více návštěvníků, 
startuje na svém 
vlastním webu 
www.praoteccech.
cz. Po měsících pří-
prav můžeme našeho kresle-
ného praotce Čecha a vše, co s tímto 
projektem souvisí, pustit do světa 
a představit obyvatelům kraje i jeho 
návštěvníkům. Projekt Po stopách 
praotce Čecha je součástí nové Stra-

tegie rozvoje cestovního ruchu 
Ústeckého kraje na roky 2010 – 
2015 a jeho cílem je pomoci změ-

nit image našeho kraje a pře-
svědčit potenciální návštěv-

níky i obyvatele regionu, 
že máme v oblasti cestov-
ního ruchu skutečně co 
nabídnout. Nová strategie 

využívá národních legend 
a pověstí o založení české stát-

nosti v rámci cestovního ruchu 
v Ústeckém kraji. Projekt je zamě-
řen hlavně na rodiny s dětmi a láká 
je na výlety za poznáním naší histo-
rie a kulturních památek i zdejších 
přírodních krás. Hlavními turistic-
kými cíli v tomto projektu jsou hora 

Říp (praotec Čech), Stadice (pověst 
o Přemyslu Oráčovi) a Peruc (pověst 
o Oldřichovi a Boženě).
 Prezentace současného stavu pro-
jektu a jeho další plány byly sou-
částí nedávného pracovního setkání 
se starosty obcí, jichž se pro-
jekt cestovního ruchu a turistiky 
dotýká. Starostové uvítali spuš-
tění internetových stránek k pro-
jektu Po stopách praotce Čecha. 
O další spolupráci na projektu se 
zajímali zejména přítomní staros-
tové ze Svazku obcí Podřipsko. 
Na webu www.praoteccech.cz 
budou pozvánky a upoutávky 
na akce, které chtějí jednotlivé ob-
ce pro návštěvníky kraje pořádat.

c
 
t

a
t

o
o
p
ee

h
pří- nost

ojekt z oblasti
o ruchu s náz-
praotce
emem

h.
ří

tegie 
Ústec
2015

nit

a
t

Ústecký kraj vyhlásil výtvarnou 
soutěž Ústecký kraj tvýma očima, 
která je určená pro žáky výtvar-
ného oboru základních uměleckých 
škol na území Ústeckého kraje. 
Cílem je prezentace kraje na všeo-
becné světové výstavě EXPO 2010 
v Šanghaji. Přihlásit se můžete 
na ZUŠ libovolnou plošnou tvor-
bou (kresba, grafi ka, malba, koláž 
a pod.) ve velikosti formátu A2. 
Soutěžit se bude ve třech kategori-
ích: 6 – 10, 11 – 15 a 16 – 19 let.
 Uzávěrka pro odeslání prací je 

15. dubna 2010. Oceněné práce 
budou vystaveny v budově kraj-
ského úřadu v Ústí nad Labem 
v rámci Dne otevřených dveří. 
Vítězná práce se stane sou-
částí prezentace Ústeckého kraje 
na EXPO 2010 a s některými nej-
lepšími díly seznámíme také čte-
náře krajských novin.

Ústí nad Labem - V únoru se 
konal v Ústí nad Labem již šestý 
ročník semináře „Analytická che-
mie a životní prostředí“, tentokrát 
se zaměřením na využití výsledů 
analýz životního prostředí v praxi. 
Přednášková část proběhla na 
Univerzitě J. E. Purkyně (UJEP), 
na Fakultě životního prostředí. 
Odbornou akci zahájil náměstek 
hejtmanky Ústeckého kraje Arno 
Fišera a rektorka UJEP Iva Rit-

schelová. Oba ocenili užitečnost 
odborného semináře v souvislosti 
s ochranou životního prostředí 
v Ústeckém kraji. 
 V plénu bylo předneseno 13 
přednášek. Přímo ústeckého regi-
onu se týkaly výsledky analýzy 
kontaminantů v ovzduší, témata 
zaměřená na vliv dopravy na kva-
litu ovzduší a měření pachových 
látek, kontrolu jakosti vod a vyu-
žití odpadů.

Nejlepší dílo na EXPO 2010

Chemie pomáhá životnímu prostředí

Ústecký kraj - Kromě desítky 
autobusových dopravců zajiš-
ťují veřejnou regionální dopravu 
v Ústeckém kraj v rámci jeho 
dopravní obslužnosti také vlaky 
Českých drah, a.s. Loňské listo-
padové zastupitelstvo kraje roz-
hodlo uzavřít s tímto železnič-
ním dopravcem novou smlouvu 
na dobu deseti let. V rámci 
smlouvy kraj sjednal s Českými 
drahami další zkvalitňování pře-
pravy občanů; chce moderní vla-
kové soupravy, které by byly 
pohodlnější, rychlejší a bezpeč-
nější. Například vozy CityEle-

fant, které naše veřejnost už zná 
z přepravy na trase mezi Děčí-
nem a Prahou. Tu objednává stát, 
ve smlouvě Ústeckého kraje s ČD 
je vedle zlepšování prostředí 
nádraží rovněž nasazení nových 
vlaků u nás v kraji, v regionální 
dopravě. A také už od března 
jezdí tyto soupravy na některých 
spojích mezi Děčínem – Ústím 
nad Labem a Mostem. Červe-
nomodrobílé vlaky mají poho-
dlný přístup pro vozíčkáře, seni-
ory nebo osoby méně pohyblivé 
a maminky s kočárky. Jsou klima-
tizované a mají i oddíly 1. třídy. 

CityElefant v regionální dopravě
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O cestovním ruchu i extremismu

Regionální operační program regionu soudržnosti Severozápad.
Podporováno z Evropského fondu pro regionální rozvoj. „Vize přestane být snem“

www.nuts2severozapad.cz
www.europa.eu

Název projektu:  ÚK, TP, Rekonstrukce v ús. I/13 – Duchcov – Teplice – II/254, I/13 – Hostomice – Kostomlaty – II/258
Realizátor:  Ústecký kraj
Finanční zdroj:  Regionální operační program NUTS Severozápad
 9.3 Dostupnost a dopravní obslužnost
 9.3.1 Rozvoj dopravní infrastruktury regionálního
 a nadregionálního významu
Celkové náklady projektu:  186 537 648,00 Kč 
Výše dotace z ERDF + Státní rozpočet:  170 268 771,50 Kč 
Termín realizace projektu:  01. 09. 2007 – 29. 08. 2010 
Partner projektu: Správa a údržba silnic Ústeckého kraje, p.o.

Základní charakteristika a cíle projektu

Hlavním cílem projektu je zkvalitnění propojení obcí uvnitř regionu i jejich napojení na okolní regionální i nadregionální dopravní sítě, odpoví-
dající současným a budoucím potřebám. Podstatou projektu je modernizace dopravní infrastruktury, zajišťující napojení na regionální osu I/13; 
odstranění lokálních slabých míst (mosty) na komunikaci s napojením na síť I/13; zvýšení kvality dopravní obslužnosti a dopravního spojení; 
posílení místní, regionální i nadregionální silniční sítě odpovídající současným potřebám; zvýšení efektivního propojení uvnitř regionu; zvýšení 
bezpečnosti provozu a snížení nebezpečí dopravních nehod. Realizace projektu zajistí efektivní propojení uvnitř regionu, vytvářející základní 
předpoklad pro efektivní mobilitu obyvatel v celém regionu. Současný stav řešených částí komunikací II/254 a II/258, stejně jako silničních 
mostů Želénky a Hostomice kvalitativně nevyhovuje a neumožňuje bezproblémový a bezpečný silniční provoz. Nutnost rekonstrukce je vyvo-
lána především nevyhovujícím technickým stavem komunikací a jejich značným poškozením. Tato situace je zapříčiněna zejména konstrukč-
ními poruchami vozovek, jako jsou ulámané okraje, vyjeté koleje, vymačkaný živičný povrch, které svědčí o jejich celkové snížené únosnosti. 
V rámci rekonstrukce dojde k navýšení nivelety vozovky, úpravě krajnic, odvodňovacích příkopů a nevyhovujících silničních propustků. Součástí 
stavebních prací bude též instalace nového svislého a vodorovného dopravního značení směrových sloupků a nových svodidel.

Název projektu:  Oblastní muzeum v Lounech, p.o., Revitalizace Nového Hradu v Jimlíně
Realizátor:  Ústecký kraj
Finanční zdroj:  Regionální operační program NUTS Severozápad
 9.4 Udržitelný rozvoj cestovního ruchu
 9.4.1 Budování a rozvoj atraktivit a infrastruktury ČR
Celkové náklady projektu:  52 267 246,16 Kč
Výše dotace z ERDF + Státní rozpočet (92,5%):  43 856 274,50 Kč 
Termín realizace projektu:  21. 12. 2007 –
 30. 07. 2010 
Partner projektu: Oblastní muzeum Louny, příspěvková organizace

Základní charakteristika a cíle projektu

Cílem realizace je prostřednictvím rekonstrukce v současné době zchátralých částí kulturní památky – zámku Nový Hrad, 
nacházející se v obci Jimlín, zkvalitnit a rozšířit turistickou nabídku v regionu a zkvalitnit a doplnit nezbytnou turistickou infra-
strukturu v regionu. Výstupy projektu by tak měly zpřístupnit významnou kulturní památku veřejnosti a přispět tak k roz-
voji cestovního ruchu v oblasti. Realizace projektu je v prioritním zájmu jak Ústeckého kraje, tak v zájmu celého mikroregi-
onu Lounské podlesí, který do rozvoje v oblasti cestovního ruchu vkládá značná očekávání a vidí v něm stěžejní příležitost pro 
budoucí hospodářskou prosperitu regionu.
 Základní fi lozofi í, ze které realizace projektu vychází je to, že má-li být kulturní památka zachována, musí být revitalizována. 
Neměla by zůstat pouze „mrtvým muzeem“ s oživením jednou či třikrát za měsíc, ale objektem a celým areálem, který bude mít 
náplň a bude dál sloužit a žít. Využití celého areálu zámku vzhledem k jeho historickým hodnotám pro turistický ruch je jediným smys-
luplným a udržitelným řešením.

Chomutov - Další ze série hejtman-
ských dnů se uskutečnil 25. února 
v Chomutově. Novinkou byl nový 
koncept těchto setkání. Starostové 
z Chomutovska měli možnost již 
dopředu upozornit na problémy, 
jež je trápí, a nakonec si zvolili 
za témata cestovní ruch a extre-
mismus. Hejtmanku Janu Vaňho-
vou doprovodili odborníci kompe-
tentní k zmíněným oblastem a také 
člen Rady Ústeckého kraje Radek 
Vonka a ředitel Úřadu práce v Cho-
mutově Prokop Sýkora. V zase-
dacím sále chomutovské radnice 

bylo na dvacet starostů z regionu. 
Hejtmanka ve své prezentaci hovo-
řila o aktualizaci Strategie rozvoje 
cestovního ruchu Ústeckého kraje 
do r. 2015 a o nové komunikační 
strategii v této oblasti. „V našem 
kraji ještě nebyl dostatečně obje-
ven a vyčerpán potenciál ve sféře 
cestovního ruchu. Chceme, aby-
chom nebyli vnímáni pouze jako 
průmyslový region, chceme začít 
těžit z cestovního ruchu, který, jak 
očekávám, přinese nová pracovní 
místa pro občany našeho kraje,“ 
řekla hejtmanka Vaňhová. Radní 

Vonka dále mluvil o projektu 
Po stopách praotce Čecha a o stra-
tegii destinačního managementu. 
Druhá část patřila extremismu 
jako společensky nebezpečnému 
jevu. Hejtmanka představila poža-
davky Ústeckého kraje na legisla-
tivní změny. V diskusi se staros-
tové zajímali také o možnost zapo-
jení do destinačního fondu a podě-
lili se o své zkušenosti s extremis-
mem a jeho příčinami. Hovořilo se 
rovněž o stavbách silnic a výku-
pech pozemků či možnostech čer-
pání fi nancí z dotačních titulů. 

Anketa mezi starosty

Jirkovský starosta Radek Štej-
nar vítá podobné akce, jakými 
jsou i Hejtmanské dny: „Jsem rád, 
že kraj pořádá podobná setkání, 
protože se soustředí na problémy 
menších oblastí, ale i celého kraje. 
Největší přínos vidím v zajímavé 
diskusi ke konkrétním tématům. 
Na tomto setkání mě nejvíce zaujal 
projekt Po stopách praotce Čecha.“ 

Jan Juřina z Boleboře ocenil, 
že si mohli vybrat hlavní témata 

setkání sami: „Velmi vítám kaž-
dou příležitost, kde můžeme sdílet 
názory s ostatními starosty a to, že 
jsem se zde dozvěděl spoustu novi-
nek, které kraj chystá na letošní 
rok. Cestovní ruch vnímám jako 
příležitost pro zvelebení kraje. Pra-
otec Čech má velkou šanci stát 
se hnacím motorem pro přilákání 
turistů do zapomenutých a někdy 
i opomíjených míst.“

Jiří Luťcha z obce Místo je rád 
za podobná setkání i přes to, že se 
starostové potkávají i na jiných 

akcích, a dodal, že se těší na další 
Hejtmanský den: „V čistě oblast-
ním setkání vidím možnost pro 
výměnu názorů a zkušeností. 
Cestovní ruch je pro naši obec 
velmi zajímavým tématem díky 
hradu Hasištejn, který láká ročně 
tisíce turistů. Téma extremismu 
jsem si rád vyslechl, i když mám 
na tuto problematiku jiný názor. 
Do příštího setkání bych rád 
na setkání zařadil témata, jakými 
je ochrana životního prostředí 
a vod nebo bezpečnost obyvatel-
stva.

Solar Turbines chce do zóny TriangleKřesadlo 2009 nejlepším dobrovolníkům
Pokračování ze str. 1

 „V současné době je v regionu 
Evropy, Afriky a Středního východu 
v provozu celá řada našich turbín, 
a proto se Solar Turbines strate-
gicky rozhodl posílit své globální 
kapacity pro technologicky náročné 
opravy nutné pro 
generální opravy,“ 
vysvětluje Peter 
Taylor, Vice Presi-
dent Solar Turbi-
nes Turbomachinery 
Products. „Díky 
stavbě tohoto zaří-
zení přímo v Evropě 
nabídneme našim 
zákazníkům v tomto 
regionu mnohem 
lepší služby, pro-
tože se tím omezí 
čas na dopravu, což 
urychlí dodávky re-
novovaných turbín 
zpět ke klientům.“
 „Solar Turbines je jednou z nej-
významnějších investic, kterou 
agentura CzechInvest v posled-
ních letech pro Českou repub-
liku zprostředkovala,“ upozorňuje 
Alexandra Rudyšarová, pově-
řená generální ředitelka agentury 
CzechInvest. „Investor si vybíral 
z několika zemí Evropy a za dneš-
ním podpisem dohody o záměru 

stojí doslova stovky hodin práce 
našich zaměstnanců.“
 Peter Taylor rovněž ocenil 
vstřícnost Ústeckého kraje. Ten 
během krátké doby realizoval 
potřebná opatření, která v koneč-
ném důsledku vedla k tomu, že by 
plánovaný závod společnosti měl 

vyrůst právě v průmyslové zóně 
Triangle. „Ústecký kraj se snažil 
investorovi vyjít maximálně vstříc. 
Do poslední chvíle nebylo jasné, 
zda dohodu o záměru s investo-
rem podepíše právě Česká repub-
lika,“ zdůraznila hejtmanka Jana 
Vaňhová. „Na území České repub-
liky jsme nenašli žádné jiné místo, 
které by vyhovovalo našim poža-
davkům,“ dodal Peter Taylor.

  „Opravárenské centrum společ-
nosti Solar Turbines je technolo-
gicky velmi náročný projekt, který 
dokonale využívá všech výhod 
České Republiky – kvalitní infra-
struktury, vynikající geografi cké 
polohy, zkušených zaměstnanců 
a především naší dlouhé tradice 

špičkové strojí-
renské výroby,“ 
vypočítává Sta-
nislav Martínek, 
ředitel Divize In-
vestice agentury 
C z e c h I n v e s t . 
V regionu Evropy, 
Středního výcho-
du a Afriky v sou-
časné době pra-
cuje několik tisíc 
turbín této fi rmy. 
Každou z nich při-
tom po přibližně 
30 000 hodinách 
provozu čeká po-

vinná kontrola a generální oprava. 
A právě to bude mít podle před-
stav společnosti plánovaný podnik 
na starosti. S pomocí pokročilých 
metod kontroly, přesného strojíren-
ství a špičkových technologií by se 
tu měly obnovovat klíčové části tur-
bín. Produkce závodu na Triangle 
bude nabíhat postupně a plné kapa-
city by podle plánů investora měla 
dosáhnout v roce 2020.

Ústí nad Labem - Vloni 5. pro-
since odstartovala v rámci Meziná-
rodního dne dobrovolníků kampaň 
dalšího ročníku udílení Ceny Kře-
sadlo 2009, tedy ceny „pro oby-

čejné lidi, kteří dělají neobyčejné 
věci“. Odborná porota (nezis-
kový sektor, média, krajská samo-
správa, podnikatelská sféra, veřej-
nost) hodnotila šestnáct nominací 

z celého kraje a šestice nejnověj-
ších držitelů Křesadla byla oce-
něna 4. března v Činoherním studiu 
v Ústí nad Labem-Střekově. Dob-
rovolnické centrum, o. s. tu pod 
záštitou hejtmanky Jany Vaňhové 
a primátora Ústí Jana Kubaty uspo-
řádalo slavnostní večer. Účast-
níci si ve zcela zaplněném sále 
vyslechli šest příběhů lidí, kteří 
obětují svůj volný čas a věnují se 
pomoci potřebným v ústavech, 
občanských sdruženích pro handi-
capované osoby včetně dětí a seni-
orů, v azylových domech, dětských 
domovech a v nejrůznějších klu-
bech a spolcích neziskového sek-
toru. Dvě z cen křesadel, která 
jsou originálními výrobky umělec-
kého kováře a jsou funkční, pře-
dali i představitelé Ústeckého kraje 
– náměstek hejtmanky Arno Fišera 
a členka krajské rady pro sociální 
oblast Jana Ryšánková. 
 Příjemnou a místy i dojemnou 
atmosféru udílení cen Křesadla 
2009 umocnili i Hájští Kohouti, 
hudební skupina z Ústavu soci-
ální péče v Háji u Duchova, pří-
spěvkové organizace Ústeckého 
kraje. Dodejme ještě, že uzavřením 
osmého ročníku této dobrovolnické 
události se počet držitelů unikátních 
uměleckých dílek (a diplomů i věc-
ných cen) rozšířil na téměř padesát, 
a to od roku 2002.

Vlevo je jeden z držitelů Křesadla, Tomáš Pulchart, který působí v rámci 
programu Pět  P a věnuje se třem dětem z dětského domova v Ústí. Cenu 
mu předává náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Arno Fišera.
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Jedenácté zasedání Rady Asociace krajů České republiky:

HEJTMANI PODPOŘILI ÚSTECKÝ KRAJ  

V pátek 26. února se na zámku Čer-
vený Hrádek u Chomutova konalo 

11. zasedání Rady Asociace krajů 
České republiky, jehož hostitelkou 
byla hejtmanka Ústeckého kraje Jana 
Vaňhová. Přítomni byli hejtmani nebo 
jejich náměstci ze všech krajů ČR.

Zdravotnictví

 Jedním z témat jednání na Červe-
ném Hrádku byla oblast zdravotnictví. 
Hejtmani projednali postup krajských 
samospráv při řešení problematiky pro-
plácení zdravotnických 
poplatků. Vyjádřili pod-
poru ústeckému zastupi-
telstvu ve sporu s minister-
stvem vnitra ve věci kom-
petenční žaloby. Ostatní 
kraje mimo politické pod-
pory vyjádřily i vůli se pří-
padně k žalobě připojit. 
Diskutovali rovněž o úhra-
dách záloh od Všeobecné 
zdravotní pojišťovny kraj-
ským nemocnicím. Podle 
některých hejtmanů jsou 
zálohy nízké. Rada roz-
hodla o ustavení krizového 
týmu, který v této věci 
povede jednání s Minister-
stvem zdravotnictví ČR. 
Rada Asociace krajů se také věnovala 
rušení možnosti implantace kardiostimu-
látorů v některých krajských nemocni-
cích. Hejtmani s tímto krokem nesouhlasí 
a budou v této věci nadále intenzivně jed-
nat s MZd. 

Peníze z evropských fondůPeníze z evropských fondů

 Jeden z bloků jednání byl věnován 
i dopravě a čerpání peněz z evropských 
fondů. Hejtmani kritizují, že Česká 
republika ve využívání dotačních mož-
ností zaostává, přitom peníze určené regi-
onům se podle nich daří využívat dobře. 
Chtějí proto nabídnout vládě, aby část 
peněz přesunula právě regionům.

EurocentraEurocentra

 Na jednání vystoupila Gabriela Šve-
cová z Úřadu vlády ČR k problematice 
Eurocenter. Na tato informační centra se 
občané mohou obracet s dotazy týkají-
cími se Evropské unie. Úřad vlády při-
chází s návrhem spolupráce v jednotlivých 
krajích. Podle něj by centra k informo-
vání o evropských záležitostech měla sídla 
na jednotlivých krajských úřadech a per-
sonálně by chod center zajišťoval nadále 
Úřad vlády. V některých krajích, například 
v Ústeckém, již Eurocentra takto fungují.

Naše minianketaNaše minianketa

1. Co považujete za nejdůležitější z jed-
nání rady? 2. Líbilo se vám na Červe-
ném Hrádku?

Stanislav Eichler,
hejtman Libereckého kraje

 1. Všechny body, které jsme projedná-
vali, byly samozřejmě důležité, neboť se 
týkaly práce a kompetencí krajů. Napří-
klad potěšila shoda, že všechny kraje, 
s výjimkou Prahy, jsou připraveny při-
pojit se ke kompetenční žalobě, kterou 
podal k Ústavnímu soudu kvůli proplá-
cení zdravotnických poplatků Ústecký 
kraj, kde se jednání Rady AK ČR konalo.
Velmi důležitý byl také vznik krizo-
vého týmu, jehož úkolem je vyjednávat 

s ministerstvem zdravotnictví a pojišťov-
nami změnu systému úhrad za zdravotní 
péči pro letošní rok.

 2. Prostředí zámku Červený Hrádek je 
nádherné. Zaujalo mě, jak se městu poda-
řilo zrealizovat projekt za podpory Evrop-
ské unie tak, že je skutečným centrem 
kulturního a společenského života v Jir-
kově, kterému zámek patří. Výborné je, 
že tu není jen hotel, restaurace či prohlíd-
kové trasy, ale také školící středisko. Je to 
inspirace i pro nás, jak se dají zachránit 
kulturní památky a začlenit je do fungo-
vání města či kraje.

Milada Emmerová,
hejtmanka Plzeňského kraje

 1. Veškerá projednávaná témata byla 
důležitá, zvláště ustavení krizového 
týmu, který bude pod vedením hejtmana 
MUDr. Běhounka vyjednávat se zdravot-
ními pojišťovnami kvůli placení směrem 
k nemocnicím. Za náš kraj jsem do týmu 
přihlásila MUDr. Dvořákovou, vedoucí 
zdravotního odboru krajského úřadu, 
která je nejen lékařkou se širokým odbor-
ným záběrem (internistka, posudkové 
lékařství, lázeňská péče), ale i bývalou 
zaměstnankyní VZP. 

 2. Organizace zasedání na Červeném 
Hrádku neměla chybu. Šlo o velmi pří-
jemné a klidné prostředí, s vynikajícím 
pohoštěním i ostatními službami. Po pří-
jezdu domů jsem kolegyni Vaňhové ještě 
jednou děkovala.

Slovo na závěr

 A na závěr dejme slovo Michalu Haš-
kovi, předsedovi Rady Asociace krajů 
ČR a hejtmanovi Jihomoravského 
kraje:

Která témata a závěry z jednání AK 
ČR na Červeném Hrádku považujete 
za nejdůležitější? Jak hodnotíte obsah 
jednání?
 „Zatímco pro Topolánkův kabi-
net hejtmani nebyli dost významnými 
partnery k jednání, a to ani o věcech, 

které se krajů bezpro-
středně dotýkají, nová 
vláda Jana Fischera se 
staví k jednání napro-
sto věcně. Avšak neplatí 
to tak docela o minister-
stvu zdravotnictví. Právě 
jedenácté zasedání Rady 
Asociace krajů ukázalo, 
kolik v jeho praxi pře-
žívá z julínkovské éry 
odmítání dialogu. Mám 
na mysli zejména s kraji 
nikdy nekonzultované 
kroky směřující k redukci 
sítě kardiovaskulárních 
center nebo snižování 
záloh Všeobecné zdra-
votní pojišťovny kraj-

ským nemocnicím. Rada Asociace krajů 
proto rozhodla o ustavení krizového 
týmu, který v této věci povede s minis-
terstvem jednání. Hejtmani se na tom 
vzácně shodli, což považuji za nejdů-
ležitější. Oceňuji také, že jednoznačně 
podpořili Ústecký kraj, který se u ústav-
ního soudu domáhá kompetenční žalo-
bou jasného rozhodnutí, zda kraje jsou 
či nejsou oprávněny v rámci své samo-
statné působnosti poskytovat dary, 
v tomto případě dary na úhradu takzva-
ných regulačních poplatků ve zdravot-
nictví.“ 

         Asociace krajů je otevřenou zájmovou nestra-
         nickou skupinou a nevládní organizací, která 
byla založena v červnu roku 2001. Ústecký kraj
byl jedním ze sedmi zakládajících členů, teprve 
později se připojily další kraje. Asociace je názoro-
vou platformou, jež si klade za cíl hájit a prosazo-
vat společné zájmy krajů a pečovat o všestranný 
rozvoj území a o potřeby občanů. Ve třetím voleb-
ním období (2008 – 2012) zasedal nejvyšší orgán 
asociace, její rada, poprvé v Ústeckém kraji. 
Dodejme ještě, že při Radě AK ČR působí řada 
odborných komisí a pracovních skupin a v každé 
má zastoupení také Ústecký kraj (radní, vedoucí 
pracovníci krajského úřadu).

Jedenácté zasedání
Rady asociace krajů ČR

(3. volební období)
se uskutečnilo ve

velkém sále zámku
Červený Hrádek

ASOCIACE KRAJŮ
ČESKÉ REPUBLIKY

Hostitelkou byla hejtmanka 
Ústeckého kraje
Jana Vaňhová…

Další účastníci jednání,
zcela vpravo je hejtmanka
Plzeňského kraje
Milada Emmerová

Se závěry jednání seznámili
novináře hejtmani (zleva)
Radko Martínek, Jana Vaňhová,
Michal Hašek a Jiří Běhounek

ČERVENÝ HRÁDEK
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Jak většina z vás správně odpo-
věděla, do minulé tajenky jsme 

ukryli otázku „Jak velký fond má 
Severočeská vědecká knihovna,“ 
jíž věnujeme větší pozornost právě 
v tomto vydání. Abyste byli zařa-
zeni do slosování (více než tisíc 
„luštitelů“), bylo nutné na tuto 
otázka také odpovědět, což mnozí 
z vás opomíjejí. Že k poslednímu 
dni r. 2009 bylo v této knihovně 
evidováno 776 360 knihovních 
jednotek, věděli také Josef Míka 
z Ústí nad Labem, Milan Sudek 
z Krásné Lípy a Rudolf Sti-
cha z Hrobky, pětici vylosova-
ných doplnily Miluše Fišerová 

z Roudnice nad Labem a Jana 
Suková z Varnsdorfu. Vítězům 
blahopřejeme a zasíláme věcnou 
cenu. Znění nové tajenky z kří-
žovky spolu s odpovědí, kterou 
jako obvykle najdete v těchto kraj-
ských novinách, nám zasílejte 
nejpozději do středy 14. dubna 
na adresu: Krajský úřad Ústeckého 
kraje, kancelář hejtmana, odd. tis-
kových informací, Velká Hradební 
3118/48, 400 02 Ústí nad Labem 
nebo prostřednictvím emailu na: 
sebesta.z@kr-ustecky.cz. Neza-
pomeňte uvést svou adresu a heslo 
„Křížovka“. Losovat budeme pět 
výherců. 

OBLASTNÍ MUZEUM
V CHOMUTOVĚ
Chomutov mýma očima, od 8. dub-

na do 8. května probíhá na radnici 

výstava meditativních fotografi í 

Vlasty Fišerové. 

SEVEROČESKÁ VĚDECKÁ
KNIHOVNA V ÚSTÍ NAD LABEM
Český ráj z pohledu malé gra-
fi ky, 14. dubna až 17. května, přísálí 

vědecké části, Velká Hradební 49. 

Výstavní kolekce EX LIBRIS. 

REGIONÁLNÍ MUZEUM
V TEPLICÍCH
Výstava Vamberecké krajky a její 
užití v současné, moderní době 

probíhá od 1. dubna do 3. května. 

Benefi ční výstava výrobků fi rmy 

Vamberecká krajka CZ, pokračo-

vatelky čtyřistaleté tradice výroby 

pravé ruční krajky na Vamberecku, 

představí například závěsné krajky, 

celoplošně paličkované ubrusy 

a prostírky, ubrusy s ručně palič-

kovanými okraji, obrazovou krajku 

a jiné výrobky. 

SEVEROČESKÁ GALERIE
VÝTVARNÉHO UMĚNÍ
V LITOMĚŘICÍCH
Obrazové cykly a solitéry, výstava 

Zdenky Marie Novákové probíhá 

od 24. dubna do 6. června. Kromě 

architektonické činnosti také maluje 

a svojí tvorbu vystavuje nejen u nás, 

ale i v zahraničí. 

Kulturní pozvánky

Křížovka o ceny

Pojďte s námi do Severočeské 
vědecké knihovny

Fotokvíz
Došla nám spousta pohlednic 

a odpovědí. Překvapivě více 
než polovina z vás odpověděla, že 
v únorovém Fotkovízu byl kos-
tel sv. Václava v Malé Bukovině 
na Děčínsku. Trochu nás to pře-
kvapilo, ale díky fotografi i s touto 
odpovědí zaslané paní Zuzanou 
V. z Teplic jsme našli určitě jeden 
rozdíl, kostelní hodiny na věži. 
Tyto kostel sv. Václava v Radi-
čevsi u Žatce nemá a byl správ-
nou odpovědí. Cenu zasíláme 
Marcele Jansové z Rumburku, 
Marii Vořechovské z Chomu-
tova a Pavlu Dekoji z Chlumce. 
Nyní hledáme kulturní památku 
nacházející se v jedné z malých 
obcí na západě našeho kraje. 
Nese jméno jednoho z geomor-
fologických útvarů. Je příkla-
dem venkovské barokní výklen-
kové kaple s ikonografi cky boha-
tou kamenosochařskou výzdobou 
se štukovou dekorací a unikátní 
zachovanou památkou. Je svě-
dectvím o lokální barokní mari-
ánské úctě. Ve výklenku kaple je 
socha P. Marie s Ježíškem, vrchol 
zdobí plastika Nejsvětější Tro-
jice se sochami sv. Josefa a sv. 
Jana Nepomuckého. Kaple byla 
značně ohrožena a na její zajiš-

tění a obnovu poskytl Ústecký 
kraj vlastníku – obci – přípěvek 
v téměř plné výši 516 000 Kč 
v rámci Programu na záchranu 
a obnovu kulturních památek.
 Zašlete nám název památky 
na adresu Krajský úřad Ústec-
kého kraje, odd. tiskových infor-
mací, Velká Hradební 48, 400 02 
Ústí nad Labem, nebo na email 
poupetova.s@kr-ustecky.cz. 
Odpovědi s označením „Foto-
kvíz“ čekáme do 13. dubna!

V oddělení anglické literatury hovořili o práci knihovny radní Jana Ryšánková s ředitelem Alešem 
Brožkem. Toto pracoviště je až pod střechou palácové vily Hanse Weinmanna v Churchillově ulici. 
Nebojte, výtah sem jezdí…

Domácky 
Josef

Evropská 
norma
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zpěváka 

Savky

Přezdívka
Ivana

Martina
Jirouse

Útok

Název 
hlásky

MPZ
Indonésie

Druh
remízy

v šachách

Nemocný 
člověk

(hovorově)

Typ
připojení
pevného 

disku

Of course

4. díl
tajenky

Spojka

Obec
překlada-

telů

Anglická 
předložka

Schutz-
staffel

Citoslovce

Hl. město 
Jižní Korey

Francouzské 
město

Infekční
onemocnění

Soupeř

Opěvná
píseň

Jídelní
lístek

Pro (slov.)

Paní (špan.)

Mimozem-
šťan

3. osoba
slovesa být

Bůh lásky

2. díl
tajenky

Předložka

Českosl. 
polit. strana

Brukvovitá 
rostlina

Okresní hygie-
nicko-epide-
miologická

stanice

Čínská
řeka

Silná černá 
káva

Slovenský
deník

Šumivý
alkoholický 

nápoj

Cigareta 
(hov.)

Cizí křestní 
jméno

Mistrovství 
světa

Vyřazovací 
systém

Autofokus

Evropský 
patentový 

úřad

Tekutý
výměšek
lidských

žláz

Božský
pokrm

3. díl
tajenky

Opak
tam

Autodo-
pravní akci-
ová společ-

nost
v Praze

Umělecké 
zobrazení 

nahého lid-
ského těla

Stovky

Taneční
zábava

Státní techn. 
kontr.

Umění

Peníze
za práci

Základ
hip hopu

Klub žel. 
cestovatelů

Osobní
zájmeno

Čaroděj-
nický sabat

MPZ Saúd-
ské Arábie

SPZ
Teplic

SPZ
Sokolova

Spočívat
někde

spodní částí 
trupu

Šifrované
informace

Americká 
herečka

SPZ
Rokycan

Uzávěrka
(ekonom. zkr.)

Základní 
částice

Hlavní 
město Itálie

Konec šach. 
partie

Včelí
produkt

Slovenská 
fi rma

Dvojice

24 hodin

Skupenská 
přeměna

Chem. zn. 
holmia

Německý
určitý člen

Obilnina

Otevřít
(angl.)

Reid, ama, 
ASA, YL

Ústí nad Labem - K nejvýznamnějším kulturním zařízením 
regionu od Šluknova až po Klášterec nad Ohří patří Severo-
česká vědecká knihovna v Ústí nad Labem. Je příspěvkovou 
organizací Ústeckého kraje a mezi organizacemi pod jeho 
správou je jedinou knihovnou. Dalšími „příspěvkovkami“ 
jsou muzea, galerie či hvězdárna. 

Nejde jen
o půjčování knih

 V krajském městě vykonává 
funkci i městské knihovny, což 
jinde není běžné, má sedm pobo-
ček a v rámci kraje má i poslání 
v regionální činnosti pro další 
knihovny nejrůznějších zřizova-
telů. Jak nám řekl ředitel Aleš 
Brožek (v čele stojí už dvacet 
let), dnes pracuje v Svč. vědecké 
knihovně 94 lidí, a to včetně 
poboček a zvukové knihovny pro 
nevidomé a slabozraké v are-
álu Karka. Příspěvek kraje na rok 

2010 činí 39,6 milionu korun 
a kromě peněz na platy, což je 
zdaleka nejvyšší položka, se musí 
za tyto peníze topit, svítit, spra-
vovat budovy a samozřejmě také 
nakupovat knihy a další knihovní 
jednotky pro nenasytné čtenáře. 
Každoročně se jedná o dvanáct 
tisíc titulů, respektive 20 000 jed-
notek. Knihovna se před pár lety 
zapojila do systému Kramerius, 
což je digitalizace starších fondů, 
které se už fyzicky nemohou půj-
čovat. Každým rokem přibý-
vají desetitisíce stránek, jež jsou 
veřejně na počítačích v knihovně 

FOTOKVÍZ? ?

přístupné a dokonce místo listo-
vání a složitého hledání článků 
vám vše urychlí perfektní vyhle-
dávač. Kromě půjčování knih 
(vědecká část je v ul. Velká Hra-
dební, půjčovny beletrie pro děti 
a dospělé, oddělení časopisů, ang-

lické literatury a hudební odd. 
sídlí v ulici Churchillově) uspo-
řádala vloni knihovna 27 výstav, 
50 besed se čtenáři, 13 autorských 
čtení s význačnými českými lite-
ráty, řadu koncertů i seminářů 
a věnuje se také vydávání vlast-
ních publikací.
 Oblast kultury patří do jedněch 
z kompetencí radní kraje Jany 

Ryšánkové, kterou jsme doprová-
zeli při jejím jednání s ředitelem 
Brožkem. Dejme jí slovo.

Hovoří Jana Ryšánková,
radní pro oblast kultury

 „Knihovny zabezpečují v době 
intenzivního rozvoje informač-
ních technologií několik funkcí. 
Kromě uchovávání a půjčování 
knih, novin, časopisů a nejrůz-
nějších nosičů, jsou významným 
informačním zdrojem a pomáhají 
tak i k rozvoji vzdělávání. Jeli-
kož má náš kraj nižší míru vzdě-
lanosti a stejně tak počet domác-
ností s přístupem k internetu je 
menší ve srovnání s celorepubliko-
vým průměrem, je pro nás jednou 
z priorit zajistit veřejnou dostup-
nost informací. Naše knihovna 
může směle konkurovat ostatním 
regionálním knihovnám pokud 
jde o vnitřní informační systém 
pro čtenáře, který je stále rozvíjen 
s důrazem na potřeby uživatelů. 
 Pokud jde ale o prostorové 
potřeby, včetně zázemí knihovny, 
depozitářů a skladů, současné 
uspořádání nevyhovuje dnešním 
a hlavně budoucím požadavkům 
a nárokům. Zároveň by nové uspo-
řádání mělo lépe akceptovat poža-
davky studentů, kteří knihovnu 
hojně navštěvují. Projekt pro pře-
stavbu knihovny zahrnuje moder-
nizaci oddělení cizojazyčné litera-
tury, studoven, počítá se i s vybu-
dováním internetové kavárny, 
zázemí pro návštěvníky, včetně 
nových parkovacích míst apod. 
Troufám si říct, že pokud bude pro-
jekt uskutečněn, vznikne v Ústí 
knihovna a vzdělávací centrum 
odpovídající požadavkům 21. sto-
letí. Mým cílem je zapojit do pro-
jektu i magistrát města Ústí nad 
Labem, protože krajská knihovna 
zároveň plní funkci knihovny 
městské, včetně poboček, které zři-
zujeme prakticky ve všech měst-
ských částech a počítáme s jejich 
dalším rozvojem. Je však nutno 
říci, že současná fi nanční podpora 
města krajské knihovně nedosa-
huje ani 1% celkových nákladů, 
přestože 60 % čtenářů tvoří občané 
města a okolí.“ 

Lesná - Průběžné hodnocení le-
tošní lyžařské sezóny v Krušno-
horské bílé stopě, magistrále zim-
ních sportů Ústeckého kraje, při-
pravilo vedení KBS na první břez-
novou dekádu do Lesné. S význam-
nou fi nanční podporou kraje jsou 
už třetím rokem v provozu desítky 
kilometrů udržovaných běžkař-
ských tras na náhorních ploši-
nách Krušných hor, třeba s využi-
tím šesti rolb, osmi skůtrů a dvou 
čtyřkolek. Milovníkům bílé stopy, 

která propojuje šest známých stře-
disek, slouží i denně aktualizo-
vané internetové stránky s ukáz-
kami z webových kamer. Peněz ale 
stále není dost, proto se také uvažuje 
od příští sezóny s částečným fi nan-
cováním prostřednictvím „dárcov-
ských esemesek“. Setkání v Lesné 
se zúčastnil také zástupce hejt-
manky Ústeckého kraje Pavel Kouda 
(uprostřed ve světlém), další předsta-
vitelé kraje, některých měst z okolí 
KBS, mikroregionů či Lesů ČR.

V Krušnohorské bílé stopě


